

Referat af kredsbestyrelsesmøde tirsdag d. 6. maj 2025, Kl. 16-18

Hos: Poul

Til stede: Pia Fog, Poul Israelsen, Jeppe Avlund Hansen, Erwin Kristoffersen, Per Thimm Krogsgaard, Mona Martens, Niels Christian Mortensen og Kurt Skjødt Pedersen

Afbud: Anna Lise Bonde

Dagsordenen:

1. Valg af referent og ordstyrer
2. Godkendelse af dagsordenen
3. Siden sidst/bordet rundt
4. Økonomi
5. Medlemsfordeling og tilskudsordninger
6. Parkinsonskolen – hvor er vi?
7. Anvendelse af overskud fra Unity Walk
8. Næste mødedato
9. Eventuelt

Ad 1. Valg af referent og ordstyrer

Poul referent og Erwin ordstyrer

Ad 2. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

Ad 3. Siden sidst - bordet rundt

Kurt:

- Har lagt sin artikel fra sidste nummer af Parkiposten på hjemmesiden – den artikel der omhandler, hvordan man finder podcast, videoer m.v. på hjemmesiden.
- Har skrevet til vores tidligere foredragsholder lektor, ph.d., John Dirk Nieland mhp. opfølgende foredrag om hans forskning. Ikke hørt fra ham endnu.

NC:

- Fået tilsendt ca. 20 eksemplarer af Parkinson Nyt fra Hovedforeningen. Omdelt dem lokalt til læger, tandlæger m.fl.
- Har i sin evaluering af seneste Frivilligtræf omtalt, at man får for lidt ud af opsamlingen af pointer på Post-it notes. Dog ikke fået feedback endnu.
- Har kontaktet Poul Erik Højer – ikke noget svar endnu.

Erwin:

- Der har været afholdt klubmøde på tværs af klubberne i kredsen. Sæby var ifølge tidligere aftale mødevært. Repræsenteret var følgende klubber: Aalborg, Hjørring, Frederikshavn og Netværk Øst. Ingen klubber syd for fjorden var med. Man finder det for langt at køre!

Per:

- Deltaget i Klub Vesthimmerlands møder – Klubben har stor vind i sejlene 😊
- Fit4Cure har søgt om et større beløb til Padel-tennis for parkinsonramte hos ????. Per sad med en kopi af en ansøgning fra Fit4Cure.

- Skal vi lave et arrangement med en fagperson omkring DBS. Per har selv fået operationen foretaget, men mange personer er bange for den. Tages op til drøftelse som emne i Parkinsonskolen.

Poul:

- Kunne fortælle, at man på seneste Hovedbestyrelsesmødet i Høje Taastrup (3. maj) havde drøftet samarbejde med andre mindre foreninger på Parkinson-feltet. Et eksempel herpå er Fit4Cure. Parkinsonforeningen ved Hovedforeningen og lokalt vil gerne samarbejde men også gerne sikre sig ordnede forhold. Fit4Cure er ikke helt så struktureret som foreningen og forekommer ret decentralt styret af lokale ildsjæle, som er udfarende og handlingsorienteret. Det er rigtig fint! Men for at sikre, at man/vi ved, hvad der foregår, skal vi gerne melde ind til Astrid, når vi kontaktes af Fit4Cure. Per skal derfor gerne oplyse Astrid om det pågældende initiativ, som han er blevet opmærksom på/kontaktet omkring.

Pia:

- Anna Lise har meldt afbud til dagens møde.
- Pia har ringet til Rune Klans impresario om et show omkring og med Parkinsonramte. Man var interesseret! Kontakten er fortsat til TV 2, hvorfra Pia afventer stillingtagen. Pia har informeret Astrid, som synes det er en god idé, om end hun ikke kender Rune Klans show.
- Pia har modtaget en mail fra en sød enlig dame fra Løkken, som lige er ny-diagnosticeret. Hun har meldt sig ind i Parkinsonforeningen, men føler sig ensom og lidt desorienteret. Hvad gør jeg, spørger hun? Pia har skrevet en længere mail med henvisning til mange forskellige informationssider. Men hvad gør vi generelt? Efter lidt diskussion: Personer i den pågældende situation skal oplyses om nærmeste klubformand, med cc til klubformanden.

Ad. 4. Økonomi

Erwin: Den er pt. god, da pengene er modtaget fra hovedforening, og ingen penge endnu er brugt.

Pia havde modtaget en ansøgning fra Netværk Øst om tilskud til dækning af udgifterne til næste møde mellem Nordjyllandskredsens klubber, som de er organisator af. Midlerne ønskede man at søge via "Lokal arrangementspulje i Parkinsonforeningen 2025". Disse midler søges i forskrifterne herfor gennem kredsbestyrelsen, in casu Pia Fog; derfor deres henvendelse. Vi kunne dog ikke imødekomme ønsket, da den pågældende pulje helt tydelig omhandler medlemsrettede aktiviteter, og derfor ikke kan benyttes til interorganisatoriske formål. **Pia skriver til Netværk Øst.**

Ad. 5. Medlemsfordeling og tilskudsordninger v/Erwin

Erwin fremlagde et forslag til fordeling af midler til klubberne, som bygger på tre principper vedtaget tidligere: (i) 35% af de midler, som vi modtager fra Hovedforeningen, fordeles til klubberne. (ii) En tredjedel af disse fordeles ligeligt mellem kredsen 7 klubber, og (iii) de resterende to tredjedele fordeles efter medlemmer i den enkelte klub, hvor klubtilhørsforholdet regnes efter medlemmets bopælskommune, som registreret i Hovedforeningens medlemskartotek. [Punkt (ii) og (iii) svarer til den måde kredsen tildeles midler fra Hovedforeningen]. Der er pt. ingen klub i Jammerbugt kommune. Disse penge er fordelt på de andre klubber efter de ovenfor nævnte principper! Vi tager til efterretning, hvad Mona påpegede, at nystart af en klub i Jammerbugt kommune med ovenstående fordeling vil medføre fald i andre klubbers tilskud ved efterfølgende fordelinger.

I øvrigt skal det bemærkes, at alle kredsmedlemmer kan komme til alle klubbers aktiviteter, med mindre der af specifikke grunde er et maksimalt deltagerantal.

Erwin sender de pågældende midler til den enkelte klub, forudsat at klubben har et kontonummer, og at klubben har indsendt et regnskab for 2024 til Erwin. (Det er alle klubber blevet bedt om at meddele for lang tid siden)

Ad. 6. Parkinsonskolen - hvor er vi?

Det nært forestående møde, 13. maj, med advokat Birte Dyrberg om fremtidsfuldmagter m.v. viste sig d. 6. maj – én dag før deadline – kun at have 6 tilmeldte. Det er alt for få! Der er ikke tidligere udsendt reminder til medlemmerne, hvilket hyppigt gøres på mødetilrettelæggerens vegne. Anna Lise var ikke til stede, og vi skønnede det var for sent med en reminder. Mødet aflyses! **Anna Lise** kontakter advokaten. **Pia kontakter** Anna Lise. Anna Lise har efterfølgende sendt advokaten en mail herom med cc til alle i kredsbestyrelsen.

Mødet med Parkinsonsygeplejerske, Birgitta Album, blev på mødet d. 19. marts foreslået til 28. eller 29. oktober. Anna Lise er tovholder her. Anna Lise har efterspurgt tidspunkt på dagen, men her løber aktivitetssporet ud i sandet. Det er utilfredsstillende. Tovholderen har ansvaret for fremdriften på et arrangement! **Pia kontakter** Anna Lise.

Poul har kontaktet ergoterapeut Vicky Lund mhp. et foredrag om hjælpemidler. Vicky vil gerne komme!! Hun kan begge vores foreslåede datoer, d. 25. og 26. november. Vi har aftalt kl. 17-19 med en halv times pause i midten. På dagens møde aftalte vi, **at Kurt så hurtigt som muligt får os registreret i kommunen som en forening, der har lov til at booke kommunes lokaler** afsat til frivilligorganisationer. Vi håber at kunne booke lokale på det gamle borgmesterkontor i Nørresundby, Torvet (3?). **Poul sørger for**, at der bliver en omtale af arrangementet i Parkiposten, at nogen (Morten eller Kurt) for materiale til at sætte arrangementet op i NemTilmeld (pris: 75 kr.), at der købes vand og en ½ sandwich til deltagerne m.v.

Bemærk Pers forslag om arrangement omhandlende DBS refereret under punkt 3.

Ad. 7. Anvendelse af overskud fra Unity Walk

Tiden var igen blevet knap. Nye forslag kom dog frem – navnlig fra Pia

- En koncert a la Grøn koncert
- En dokumentar om Parkinsonsygdoms udvikling
- Plakatkonkurrence

Vi må have det op igen.

Bemærk Pias informationer om Rune Klan show refereret under punkt 3.

Ad. 8. Næste mødedato

18. juni, kl. 13.00 -15.00 hos Mona.

Ad. 9. Eventuelt

Intet at berette.

/12. maj 2025

Poul